
GF d. 6/3-25 

Referat: 

 

- Velkomst ved formand Jesper Jeppesen, dernæst fællessang: (”Der går gennem 

tiden ….”  På klaver: Mette Holm) 

 

 

Ad 1) Valg af dirigent, herunder stemmetællere 

- Stemmetællere udpeges såfremt det er nødvendigt 

- Leif Primdal valgt som dirigent.  Generalforsamlingen lovligt varslet og dermed 

beslutningsdygtig. 
 

Ad 2) Forretningsorden 

- Forretningsorden vedtaget 
 

Ad 3) Beretning 

-    Formandens beretning omhandlende bl.a.: 

• Indledning 

• Folkeskolen på landsplan 

• Kvalitetsprogrammet 

• Uddannelsesreform 

• Skive Kommunes byråd – valgår 

• OK26 

• Velfærdens fremtid 

• Børn af vor tid 

• Stationære Lærere 

• Hvad laver vi? 

• Fremtidens scenarier 

• Afrunding 

 

GFs behandling af formandens beretning: 

 

• Medlem: 

o KS tage fat i politikerne. Vi sender kun børn i special som sidste 

udvej.  

• Medlem: 

o Små skoler, små klasser. Har ikke råd til 2-lærerordninger. Svært at 

rumme og have plads til specialbørn.  

• Medlem: 

o Mange elever har siddet fast for længe i folkeskolen. Savner tidlig 

indsats. 

• Formand: 

o Problemet er der, og det løses ikke med et snuptag. Almenområdet 

prøver det bedste, de kan, med de midler der er til rådighed. Der 

mangler mider til at rumme flere elever med udfordringer.Vigtigt at 

inddrage lærere og interessenter i udformning af handlingsplan.  
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• Medlem: 

o Vi oplever at få elever, som ikke hører til i specialklasser. De kunne 

rummes i det almene tilbud, hvis midlerne var der. Lærerne er så 

pressede at de sender elever i spec. 

• Medlem: 

o Et eksempel er skolevægring. Skolevægring kan ikke håndteres i 

almenområdet pga. manglende ressourcer. Der starter en ond spiral, 

ofr skolevægring fører andet med sig.  

• Grith, KS: 

o Vi har svært ved at give de rigtige rammer for rummelighed på 

almenområdet. Flere elever ville kunne fungere, hvis rammerne var 

på plads.  

• Medlem: 

o Det er ikke lærerne, der visiterer eleverne. 

o Ros for medlemsarrangementerne 

• Medlem: 

o Hvilke muligheder har I for at komme det grimme sprog i møde? 

Kan I give os flere beføjelser i forhold til udadreagerende elever? 

• Formand: 

o Skal se på om eleverne visiteres efter hensigten. 

o Det grimme sprogbrug er eskaleret. Forældrene skal inddrages, og 

det siger vi til politikerne og andre. Almenområdet mangler 

handlemuligheder til at håndtere fx grimt sprogbrug.  

• Medlem: 

o Ikke kun sproget det er galt med. Børn er voldelige overfor 

hinanden.  

o Flere problematikker i spil-  

• Medlem: 

o Bedre brug af folkeskoleloven. Brug ”Fremme af god ro og orden i 

folkeskolen”. 

o Ledere skal tage ansvar, ikke være bange for forældrene.  

• Formand: 

o Tak for indspark. Den handlingsplan der skal iværksættes, 

ressourcer fra specialområdet til almenområdet, vil komme i spil. 

Der er politisk fokus på dette punkt. Lærerne skal inddrages og 

være del udvalgene. I kommer til at høre mere om dette. 

 

Formandens beretning enstemmigt godkendt 

 

Ad 4) Regnskab: 

- Fremlæggelse af regnskab v. Grith Bidstrup:  

 

• Regnskab enstemmigt godkendt 

• Særlig Fond regnskab enstemmigt godkendt 
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Ad 5) Punkt udgår. Ingen indkomne forslag 

 

Ad 6) Vedtægtsændringer 

• Ingen forslag 

 

Ad 7) Fastsættelse af ydelser/frikøb til kredsstyrelse og administrative medarbejdere 

• Fremlæggelse af ydelsesforslag v. formand: 

 

Forslag vedtaget 

 

Ad 8) Budget og fastsættelse af kontingent 

• Gennemgang v. JEJE 

 

Kontingent enstemmigt godkendt 

 

Ad 9) Generalforsamling hvert år eller hvert andet år 

• Formand: 

o Kongresbeslutning om at GF kan afholdes hvert andet år. Nogle kredse 

holder medlemsarrangementer i stedet for GF hvert andet år.  

o Vi vil gerne høre jeres mening.  

• Medlem: 

o GF hvert år er på sin plads. Kunne eventuelt spare på bespisningen, 

hvis det skyldes økonomiske problemer.  

o Vi har brug for at kunne mødes hvert år.  

• Medlem: 

o Jeg tror, vi er enige om GF hvert år. 

• Medlem: 

o 2 år er for lang tid. 

• Medlem: 

o Det er en faglig forening, vi er medlem af.  

o GF er vigtigere end et medlemsarrangement på MidtSkiws 

• Formand: 

o Det skal ikke være økonomien, der afgør, om der skal være GF eller ej. 

Formen på GF kan måske ændre sig. Vi kommer med forslag til emnet, 

såfremt det bliver aktuelt.  

Ad 10) Evt.: 

• Formand: 

o Tak for fremmødet. Gode indslag. Rart at se jer, og håber I bliver ved 

med at komme. God mængde indslag. Glad for at LPR vil hjælpe. En 

lille vingave til dirigenten. 

• LPR: 

o Tak for god ro og orden. 

o Jeg lukker hermed GF 2025. Vi ses måske om 1 års tid.  
 

 
 


